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يمكن تحسين التعليم الإلكتروني التكيفي من خلال التقييمات الإلكترونية التي توفر تغذية 
التقييمات الإلكترونية لا توفر الأساس لتقييم الأساليب التربوية المستخدمة . مرتدة دقيقة للمدربين

ً لطلاب لتحديد المواد الأكثر ملائمة ل أيضا ًفي التعليم والتعلم فحسب، بل يمكن استخدامها  وفقا
اكتشاف وتقييم المعرفة والمهارات السابقة للطلاب . لمهاراتهم وقدراتهم ومعارفهم السابقة
يمكن أن يسهل عملية ( SAM)نموذج التقييم الذكي . بحاجة إلى نموذج تقييم إلكتروني ذكي
يطلق فًمتكيً يقدم هذا البحث نموذج تقييم طلاب ذكي . التقييم ويقيس كفاءة الطلاب بدقة عالية

يحدد قدرات الطلاب ومهاراتهم ونمط التعلم المفضل مع المزيد من  ASSA(. ASSA)عليه 
في هالأسئلة المناسبة بطريقه يول دًالدقة ومن ثم  ً ، ثم يعرضها تكي  . لنمط التعلم المفضل للطالبوفقا

خزنها في هذا النموذج يسهل عملية التقييم ويقيس مستوى معرفة الطلاب بأكثر دقة ومن ثم ي
في عملية التعليم لتكييف المواد الدراسية بشكل  لاحقا ًالملف الشخصي للطالب لاستخدامها 

ً مناسب  بيئة الاختبار في هذا النموذج تتفاعل مع الطالب من خلال . لقدرات الطلاب الفرديةوفقا
( FSLSM)سيلفرمان  لقد اخترنا نموذج فيلد. مساعدة والتغذية المرتدةالتقديم التلميحات، 

لتوجيه عملية ( SOM)يستخدم الأنطولوجيا الذكية  ASSA. المفضل للطالبالتَعلم لتحديد نمط 
 .(RBT)التقييم لتقييم معرفة الطالب ومهاراته، وكذلك يستخدم تصنيف بلوم المنقح 
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ABSTRACT 

 

 
Adaptive e-learning can be improved through measured e-assessments that can 

provide accurate feedback to instructors. E-assessments can not only provide the basis 

for evaluation of the different pedagogical methods used in teaching and learning but 

they also can be used to determine the most suitable delivered materials to students 

according to their skills, abilities, and prior knowledge's. Discovering and evaluating 

the prior knowledge's and skills of students need smart e-assessment model. Smart 

Assessment Model (SAM) can facilitate the evaluation process and measure the 

students' proficiency with more accuracy. This research presents the Adaptive Smart 

Student Assessment (ASSA) model. ASSA determines the students' abilities, skills 

and preferable learning style with more accuracy and then generates the appropriate 

questions in an adaptive way, then presents them in a preferable learning style of 

student. It facilitates the evaluation process and measures the students' knowledge 

level with more accuracy and then store it in the student's profile for later use in the 

learning process to adapt course material content appropriately according to 

individual student abilities. We have selected the Felder Silverman model (FSLSM) to 

identify student learning style. ASSA used Smart Ontology Model (SOM) to direct 

the assessment process to assess the student's knowledge and skills, and it also uses 

the Revised Bloom Taxonomy (RBT).  

 


